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DPr-BRM-II.0012.19.14.2023 

Protokół nr 73/XI/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 29 listopada 2023 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych  

obecnych   -   7 radnych  

nieobecnych  -   1 radny 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu nr 72/XI/2023 posiedzenia Komisji z dnia 15 listopada 2023 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania – druk Nr 255/2023. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w składzie Rady 

Społecznej w Miejskim Centrum Medycznym „Górna” w Łodzi – druk Nr 269/2023. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu miasta Łodzi na 2024 

rok – druk Nr 249/2023 w zakresie: 

 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych 

 Centrum Świadczeń Socjalnych 

 Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej 

 Pogotowia Opiekuńczego Nr 1  

 Miejskiego Zespołu Żłobków 
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6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2024–2050 – druk Nr 250/2023 w zakresie: 

 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych 

 Centrum Świadczeń Socjalnych 

 Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej 

 Pogotowia Opiekuńczego Nr 1  

 Miejskiego Zespołu Żłobków 

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz powitał obecnych radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1 - Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poinformował zebranych, iż 

proponowany porządek został poszerzony o projekty uchwał Rady Miejskiej w Łodzi - druki 

Nr 290/2023 oraz Nr od 281/2023 do Nr 287/2023. Jednocześnie Przewodniczący Komisji 

zaproponował łączne referowanie i omawianie druków Nr 281-287/2023. 

 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia po zmianach.  

Porządek obrad po zmianach: 

1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu nr 72/XI/2023 posiedzenia Komisji z dnia 15 listopada 2023 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 

w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk Nr 290/2023. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Programu 

naprawczego Miejskiego Centrum Medycznego im. dr. Karola Jonschera w Łodzi na 

lata 2023-2025” – druk Nr 281/2023. 
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5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Bałuty” w Łodzi, na podstawie raportu o 

sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 282/2023. 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Górna” w Łodzi, na podstawie raportu o 

sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 283/2023. 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Polesie” w Łodzi, na podstawie raportu o 

sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 284/2023. 

8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Widzew” w Łodzi, na podstawie raportu o 

sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 285/2023. 

9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne im. dr. Karola Jonschera w Łodzi, na podstawie 

raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 286/2023. 

10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Terapii i Profilaktyki Zdrowotnej im. bł. Rafała 

Chylińskiego w Łodzi, na podstawie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej za 

rok 2022 – druk Nr 287/2023. 

11. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania – 

druk Nr 255/2023. 

12. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w składzie Rady 

Społecznej w Miejskim Centrum Medycznym „Górna” w Łodzi – druk Nr 269/2023. 
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13. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu miasta Łodzi na 

2024 rok – druk Nr 249/2023 w zakresie: 

 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych 

 Centrum Świadczeń Socjalnych 

 Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej 

 Pogotowia Opiekuńczego Nr 1  

 Miejskiego Zespołu Żłobków 

14. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2024–2050 – druk Nr 250/2023 w zakresie: 

 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych 

 Centrum Świadczeń Socjalnych 

 Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej 

 Pogotowia Opiekuńczego Nr 1  

 Miejskiego Zespołu Żłobków 

15. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji poddał porządek wraz z aneksem pod głosowanie. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała porządek obrad wraz z aneksem. 

 

Ad pkt 2 - Przyjęcie protokołu nr 72XI/2023 posiedzenia Komisji. 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi  

w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok  

– druk nr 290/2023. 
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Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak omówiła projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy znany jest termin wigilii dla osób samotnych? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że środki finansowe są przeniesione z MOPS-u do Wydziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych, ale organizatorem tego przedsięwzięcia jest MOPS. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych 

p. Marlena Mazerant odpowiedziała, że wigilia dla osób samotnych odbędzie się w 

niedzielę 24 grudnia br. o godz. 12.00 w Hali EXPO. Już został wyłoniony podmiot, który 

będzie organizatorem tej uroczystości – jest to Centrum Służby Rodzinie. W tej chwili MOPS 

jest na etapie ukończenia procedury konkursowej.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy jest w planach organizacja wigilii dla rodzin 

zastępczych?  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że nigdy takiej koncepcji nie było.  

 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że przed okresem pandemicznym były 

organizowane takie wigilie.  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że w tym roku nie udało się uzyskać środków z budżetu obywatelskiego na 

taką uroczystość.  
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Przewodniczący Komisji zapytał, czy jeśli udałoby się uzyskać takie środki finansowe z 

rezerwy budżetowej, CAPZ zorganizowałby tę uroczystość? W roku pandemicznym zostało 

obiecane, że takie uroczystości będą kontynuowane i byłoby dobrze, gdyby to słowo zostało 

dotrzymane.  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że oczywiście Centrum podjęłoby się organizacji tej wigilii.  

 

Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 4. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

„Programu naprawczego Miejskiego Centrum Medycznego im. dr. Karola Jonschera w 

Łodzi na lata 2023-2025” – druk Nr 281/2023. 

 

Ad pkt 5. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Bałuty” w Łodzi, na podstawie raportu o sytuacji 

ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 282/2023. 

 

Ad pkt 6. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Górna” w Łodzi, na podstawie raportu o sytuacji 

ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 283/2023. 

 

Ad pkt 7. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Polesie” w Łodzi, na podstawie raportu o sytuacji 

ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 284/2023. 

 

Ad pkt 8. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 
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nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Widzew” w Łodzi, na podstawie raportu o 

sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 285/2023. 

 

Ad pkt 9. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne im. dr. Karola Jonschera w Łodzi, na podstawie 

raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 286/2023. 

 

Ad pkt 10. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Terapii i Profilaktyki Zdrowotnej im. bł. Rafała Chylińskiego 

w Łodzi, na podstawie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk 

Nr 287/2023. 

 

Projekty uchwał stanowią załączniki nr 6, 7, 8, 9, 10, 11 i 12 do niniejszego protokołu.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski omówił 

projekty uchwał wraz z uzasadnieniami. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą do Dyrektora Miejskiego 

Centrum Medycznego im. dr Karola Jonschera p. Konrada Łukaszewskiego o 

przedstawienie sytuacji finansowej i rokowań w zakresie wykonania planu naprawczego. 

 

Dyrektor Miejskiego Centrum Medycznego im. dr Karola Jonschera p. Konrad 

Łukaszewski podziękował za zaproszenie na posiedzenie Komisji i stwierdził, że obecna 

sytuacja Szpitala zmierza ku lepszemu. Sytuacja Szpitala nie byłaby taka jak jest obecnie, 

czego przyczyną jest zaciągnięty kredyt na budowę pawilonu z blokiem i oddziałami 

operacyjnymi. Należy powiedzieć, że to było bardzo ważne przedsięwzięcie dla Szpitala, 

jednak zaciągnięty kredyt, Szpital spłaca sam. Kredyt był zaciągnięty jeszcze w innych 

realiach, wtedy kiedy jeszcze nie było sieci szpitali, kiedy województwo łódzkie miało 

sprzyjający wiatr w postaci zapłaty za nadwykonania, bo były odliczane świadczenia 

konkretne w danych grupach. W momencie gdy wprowadzono system płacenia ryczałtowego, 

Szpital już po pierwszym miesiącu zaczął przynosić straty. To była decyzja Narodowego 

Funduszu Zdrowia, który ustalił ryczałt. Ryczałt polega na tym, że trzeba w danym roku 
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wykonać bardzo dużo nadwykonań, aby w następnym ewentualnie otrzymać wzrost kontraktu 

o te nadwykonania. Nigdy się tak nie zdarzyło. Miesięczna spłata kredytu wraz z odsetkami 

dzisiaj kształtuje się na poziomie 400 tys. zł, czyli tyle Szpital musi wypracować zysku, że by 

zapłacić wysokość raty. Niejednokrotnie jej kwota, z uwagi na odsetki, była też wyższa. 

Zobowiązania finansowe Szpitala są o wiele mniejsze niż kwota kredytu do spłacenia. 

Nierówność traktowania podmiotów w województwie łódzkim  podczas okresu covidowego 

polegała na tym ,że Szpital im. K. Jonschera był szpitalem niecovidowym. W tym okresie, 

tylko nieliczne odcinki Szpitala były traktowane jako covidowe. Szpital pracował pełną parą. 

Wszyscy pacjenci, którzy nie byli covidowi, szukali pomocy w Szpitalu im. K. Jonschera, 

ponieważ ten Szpital był zobowiązany wykonywania świadczeń wobec pacjentów 

niecovidowych i covidowych, decyzją Wojewody Łódzkiego. Szpital im. K. Jonschera jest 

jedynym Szpitalem w województwie łódzkim, który zanotował nadwykonania w kwestii 

ryczałtu kontraktu niecovidowego – na poziomie 7 mln zł. Szpital zwrócił się do NFZ o zwrot 

tej kwoty, ponieważ inne szpitale w tym okresie nie wykonywały tych świadczeń, bądź 

wykonywały je w niewielkim procencie. Szpital im. K. Jonschera wykonywał te świadczenia, 

ponieważ nie można było zostawić pacjenta bez pomocy, pomimo braków personelu 

medycznego. Drugi szpital w województwie łódzkim, który wygenerował wykonanie 

realizacji kontraktu na poziomie około 92% to szpital w Radomsku. Inne szpitale wykonały 

1/12, jeszcze inne miały około 56% wykonania kontraktu ryczałtowego. Szpital im. K. 

Jonschera wykonał około 107% - najwięcej w województwie łódzkim. W dniu dzisiejszym 

odbywa się konferencja szpitali powiatowych i miejskich, gdzie NFZ nawiązując umowy na 

przyszły rok, zobowiązuje wszystkie szpitale do oddania środków z okresu covidopwego, 

które pobierały tę 1/12. Szpital im. K. Jonshera w wyniku nadwykonania, nie będzie musiał 

oddawać do NFZ żadnej złotówki z tytułu tamtych okresów. Inne szpitale tak. Szpital im. K. 

Jonschera nie miał płacone za wykonywanie świadczeń ratujących życie i innych w okresie 

covidowym,  natomiast inne szpitale, nie wykonywały tych świadczeń, ich sytuacja finansowa 

była o wiele lepsza, a pomimo to pieniądze otrzymywały. W tej sprawie toczy się 

postępowanie w sądzie. Szpital im. K. Jonschera stał się w tej chwili wiodącym w Polsce 

ośrodkiem w wykonywaniu zabiegów witrektomii i trudnych zabiegów jaskry. Ma dobrą 

renomę i to jest bardzo dobry kierunek rozwoju. Otrzymał specjalistyczny sprzęt medyczny 

dzięki staraniom Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy za kwotę 500 tys. zł. dzięki temu 

można wykonywać każdy rodzaj zabiegów również na dzieciach. Te świadczenia, które sa tak 

bardzo pozyskiwane, bardzo mocno pożądane w Polsce, zostały wyciągnięte z poza ryczałtu. 

Szpital im. K. Jonschaerta jest teraz bardzo mocno „dopingowany” świadczeniami z zakresu 
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okulistyki, za które zostaną miejmy nadzieję zwrócone pieniądze, albo te świadczenia zostaną 

wpisane w realizację kontraktu ryczałtowego. Dzisiaj przyszłością dla Szpitala jest również 

rozbudowa ośrodka okulistycznego, na który jest pomysł. Obecnie Szpital nie jest 

przygotowany na tak dużą ilość pacjentów ambulatoryjnych zainteresowanych tego rodzaju 

zabiegami. Należy wobec tego wyprowadzić te usługi poza budynek Szpitala. To „odblokuje” 

budynek i pomoże utrzymać bardzo wysoki poziom obsługi w zakresie okulistyki w kraju. W 

związku z tym jest plan aby utworzyć nowoczesny ośrodek szybkich operacji i zabiegów. 

Dzięki specjalistom i odpowiedniej aparaturze, operacje odbywają szybko i pacjent w ciągu 

jednego dnia wychodzi do domu. Niestety struktura wymogów obliguje wszystkich do 

przejścia przez izbę przyjęć. Okulistyka jest kierunkiem wzmacniającym pozycję Szpitala i 

wpływającym na dodatni wynik finansowy. To są zmiany mające korzystny wpływ na 

sytuację Szpitala. W chwili obecnej, z powodu remontu, świadczenia udarowe zostały 

ograniczone. Jednak remont ten dobiega końca i wszystko w tym zakresie wróci do normy. 

Szpital im. K. Jonschera jest pierwszym ośrodkiem miejskim w Polsce, wykonującym 

przeszczepy rogówek. Walka o te świadczenia trwała 2 lata i udało się uzyskać akredytacje. 

Szpital myśli też o banku tkanek, tak aby nie trzeba było korzystać z podmiotów 

zewnętrznych. Tutaj poniesiony nakład finansowy zwróci się bardzo szybko. Niestety w 

Szpitalu in. K. Jonschera brakuje pieniędzy z powodu kredytu, który musi spłacać. Do chwili 

obecnej, został on spłacony w kwocie 17 mln zł należności głównej i 7 mln zł odsetek, łącznie 

24 mln zł. Spłata rozpoczęła się około 4 lat temu. Pozostało do spłaty jeszcze 14 mln zł. Te 

obciążenia nie mają pozytywnego wpływu na sytuację Szpitala. Przy badaniu bilansu biegły 

ocenił, że gdyby nie obciążenie w postaci kredytu, Szpital miałby jeden z lepszych 

wskaźników w województwie łódzkim wśród szpitali. Szpital im. K. Jonschera jest też 

jedynym Szpitalem, który ma zaciągnięty taki kredyt w stosunku do przychodu. To jest 

olbrzymi kredyt. Wynik finansowy za październik br. jest dodatni i wynosi 1mln 200 tys. zł. 

następny miesiąc będzie gorszy, dlatego wynik finansowy za 2023 rok zamknie się poniżej 

amortyzacji.  

 

Następnie Przewodniczący Komisji zaproponował stanowisko, w którym Komisja Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Łodzi zwraca się z uprzejmą prośbą do Pani Prezydent 

Miasta Łodzi oraz Skarbnika Miasta Łodzi o ponowne przeanalizowanie kwestii przejęcia 

kredytu spłacanego przez Miejskie Centrum Medyczne im. dr. Karola. Jonschera przez 

Miasto poprzez zmianę umowy użyczenia nieruchomości w tym zakresie i umożliwienie 
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rozliczenia nakładów dokonanych przez Centrum na nieruchomość Miasta przed 

zakończeniem stosunku użyczenia.  

Ponadto Przewodniczący Komisji dodał, iż poprzednia opinia prawna Wydziału Prawnego 

UMŁ w tym temacie zakończyła się konkluzją negatywną dla Szpitala, z uwagi na fakt, iż 

umowa użyczenia nie przewiduje przejęcia kredytu przez Miasto. Stąd prośba o ponowne 

przeanalizowanie sprawy przez Skarbnika Miasta Łodzi, Wydział Prawny i Wydział Zdrowia 

i Spraw Społecznych UMŁ i możliwość zmiany umowy użyczenia.  

 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, czy państwo Radni zgadzają się z takim 

stanowiskiem?  

 

Radny p. Bogusław Hubert stwierdził, że zdecydowanie zgadza się z tą propozycją 

stanowiska, w szczególności po wysłuchaniu wypowiedzi Dyrektor Miejskiego Centrum 

Medycznego im. dr Karola Jonschera p. Konrad Łukaszewskiego.  

 

Komisja przyjęła zaproponowane stanowisko poprzez aklamację.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, iż wyniki jednostek miejskich są bardzo dobre. 

Największe zaskoczenie stanowi oczywiście Miejskie Centrum Medyczne im. K. Jonschera, 

które pomimo braku dofinansowania, osiągnął bardzo dobry wynik. Pozostałe jednostki 

również. Wiele z  nich notuje zyski. Można z optymizmem spojrzeć na sytuację miejskiej 

służby zdrowia.  

 

Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia „Programu naprawczego Miejskiego Centrum Medycznego im. dr. Karola 

Jonschera w Łodzi na lata 2023-2025” – druk Nr 281/2023. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz nie brał udziału w głosowaniu z uwagi na 

konflikt interesów.  
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Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej o nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Bałuty” w Łodzi, na podstawie raportu o 

sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 282/2023.  

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej o nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Górna” w Łodzi, na podstawie raportu o 

sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 283/2023.  

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o 

nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Polesie” w Łodzi, na podstawie raportu o sytuacji 

ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 284/2023.  

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej o nazwie Miejskie Centrum Medyczne „Widzew” w Łodzi, na podstawie raportu 

o sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 285/2023.  

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej o nazwie Miejskie Centrum Medyczne im. dr. Karola Jonschera w Łodzi, na 

podstawie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 286/2023. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz nie brał udziału w głosowaniu z uwagi na 

konflikt interesów.  

 

Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej o nazwie 

Miejskie Centrum Terapii i Profilaktyki Zdrowotnej im. bł. Rafała Chylińskiego w Łodzi, na 

podstawie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej za rok 2022 – druk Nr 287/2023.  

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna Miejskiej Rady Seniorów w Łodzi p. Zofia Siodorowicz - Matyjaszczyk zapytała, 

o ilość zachorowań na nową odmianę covida – krakena w Łodzi, możliwość uzyskania 

szczepionek na grypę i nową odmianę covida – krakena oraz poruszyła problem geriatrii w 

Mieście.  

 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, iż trudno jest stwierdzić rzeczywistą liczbę 

zachorowań na covida – kraken w chwili obecnej, ponieważ wielu pacjentów nie testuje się w 

odpowiedniej chwili, bądź testuje się w domu, a ich wyniki nie są nigdzie rejestrowane. 

Ponadto dodał, iż szczepionki są zamawiane w sposób centralny. To rząd zgłasza 

zapotrzebowanie na dany rok. Odrębnie to wygląda w przypadku miejskich jednostek 

medycznych, które prowadza miejski program szczepień profilaktycznych przeciwko grypie, 

bo one kontraktują się wcześniej z osobnych pól. Nie wiadomo kiedy te szczepionki będą 

dostępne w aptekach. One powinny być właściwie już od dawna. W kwestii geriatrii 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż trwają pewne prace w Miejskich Centrach 

Medycznych w tym zakresie i nie chciałby wyprzedzać tych działań.  
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Dyrektor Miejskiego Centrum Medycznego im. dr Karola Jonschera p. Konrad 

Łukaszewski uzupełniają wypowiedź Przewodniczącego Komisji w zakresie geriatrii 

stwierdził, iż Szpital im. K. Jonschera jest uwzględniony przez Wojewodę Łódzkiego w 

planie transformacji na utworzenie oddziału geriatrycznego. Jednak na tę chwilę nie ma 

potencjału lokalowego, a ograniczenie innych oddziałów nie przełoży się na dodatni wynik 

finansowy. Szpital jest gotowy na restrukturyzację w tym zakresie i dostosowanie budynku na 

ul. Przyrodniczej. Jednak dostęp do diagnostyki takiej jak tomograf komputerowy, badania 

endoskopowe układu pokarmowego, wymuszają aby dostępność do tych świadczeń w owym 

budynku była. Sieć szpitali nie pozwala na chwilę obecną zmniejszyć jakiegoś oddziału na 

poczet czegoś co jest poparte statystykami. Tak są skonstruowane warunki świadczeń, że 

Szpital nie może „budować” ośrodka geriatrycznego na ul. Przyrodniczej, co byłoby 

wskazane przy starzejącym się społeczeństwie. Oddział ginekologiczny w Szpitalu im. K. 

Jonschera nie ma racji bytu,  ponieważ nie odbywają się w nim porody. W tym miejscu 

można by rozwinąć opiekę geriatryczną, tym bardziej że Szpital ma specjalistów od geriatrii, 

kardiologii, interny.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski stwierdził, iż 

w kwestii szczepień na covid – kraken informacje są dostępne na stronie Wydziału Zdrowia i 

Spraw Społecznych. Szczepionka ma być dostępna od 6 grudnia br.   

 

Ad pkt 11. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania – 

druk Nr 255/2023. 

 

Kierownik w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej p. Aneta Jankowska omówiła 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Projekty uchwał stanowią załączniki nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

Faza pytań i dyskusji. 
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Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów p. Zbigniew Weremczuk zapytał, czy są 

przewidziane środki na realizację zadania pomocy sąsiedzkiej? Od kiedy można ten program 

realizować?  

 

Kierownik w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej p. Aneta Jankowska odpowiedziała, 

że posiada informacje te same, które były przedstawiane na spotkaniu z Miejską Radą 

Seniorów, a mianowicie nadal nie ma szczegółowych informacji na ten temat, kiedy będzie 

można składać wnioski o pomoc sąsiedzką, tak aby uzyskać fundusze, które mają być na ten 

cel przeznaczone. Odpłatność za usługi sąsiedzkie będzie musiała zostać podjęta w osobnej 

uchwale Rady Miejskiej w Łodzi. wówczas tez będą ustalane szczegółowe kwoty i kryteria 

odpłatności. Na tę chwilę trudno powiedzieć, czy te kwoty będą mniejsze, ponieważ zależą 

one od wzrostu minimalnego wynagrodzenia. MOPS prowadzi listę zainteresowanych taką 

formą pomocy, aby poinformować ich o konieczności składania wniosków o taką pomoc, gdy 

będzie już taka możliwość.  

 

Przewodniczący Komisji dodał, że nie ma jeszcze wszystkich rozporządzeń wykonawczych, 

dlatego też ta ustawa nie może być wykonana, choć jest uchwalona od 1 listopada br. bez 

rozporządzeń wykonawczych organizator, czyli gmina Łódź nie przystąpi do realizacji, 

ponieważ nie ma wytycznych jak to zorganizować.  

 

Następnie Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały – druk Nr 255/2023 pod 

głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 12. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w składzie 

Rady Społecznej w Miejskim Centrum Medycznym „Górna” w Łodzi – druk Nr 

269/2023. 

 

Projekty uchwał stanowią załączniki nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz omówił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem.  
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Na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej w dniu 28 sierpnia br. omówiono 

wniosek Wiceprezydenta Miasta Łodzi p. Adama Pustelnika o dokonanie zmian w Radzie 

Społecznej Miejskiego Centrum Medycznego „Górna” w Łodzi, z uwagi na brak możliwości 

zebrania się. Dwie osoby, w tym radny p. Marcin Hencz nie wzięły ani razu udziału w 

pracach ww. Rady. W związku z tym pojawiła się prośba o dokonanie zmian personalnych, 

ponieważ Rada Społeczna nie może w ten sposób funkcjonować, a w konsekwencji Dyrektor 

Centrum, nie może uzyskać niezbędnych opinii. Na ostatniej sesji Rady Miejskiej w Łodzi w 

dniu 22 listopada br. powyższy projekt uchwały był procedowany ale ostatecznie został zdjęty 

z porządku obrad i ponownie trafił pod opinię Komisji Zdrowia i opieki Społecznej. 

Wiceprezydent Miasta Łodzi p. Małgorzata Moskwa-Wodnicka argumentowała to celem 

dokonania ustaleń klubowych. Komisja nie posiada wiedzy, czy powyższe ustalenia się 

odbyły. Nie jest to też przedmiotem obrad Komisji. w związku z tym, że projekt uchwały 

powrócił do opinii Komisji, Przewodniczący zaproponował jego pozytywne zaopiniowanie. 

Do prac w Radzie Społecznej zgłosiło się dwóch radnych p. Bogusław Hubert i p. Władysław 

Skwarka, którzy podtrzymują chęć kandydowania do prac w Radzie Społecznej MCM 

„Górna”. Powyższy projekt uchwały został skierowany na sesję Rady Miejskiej w dni 

22 listopada br. bez opinii Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z uwagi na fakt, iż 

kolegium prezydenckie zakończyło się bardzo późno i projekt nie zdążył trafić pod obrady 

Komisji.  

 

Radny p. Bogusław Hubert dodał, iż drugą osobą nieobecną na spotkaniach Rady 

Społecznej był p. Donat Budzyński – wieloletni członek tejże Rady, zrezygnował z powodów 

zdrowotnych, ale przez wiele lat nie opuścił ani jednego posiedzenia tej Rady.  

 

Następnie Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały – druk Nr 269/2023 pod 

głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny p. Bogusław Hubert zgłosił wniosek formalny o łączne omawianie druków Nr 

249/2023 i Nr 250/2023 i osobne głosowanie.  
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Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek formalny zgłoszony przez radnego 

p. Bogusława Huberta. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 13. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu miasta 

Łodzi na 2024 rok – druk nr 249/2023. 

Ad pkt 14. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk 

250/2023. 

 

Projekty uchwał stanowią załączniki nr 15 i 16 do niniejszego protokołu.  

 

Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski zreferował 

projekty uchwał - druki 249/2023 i 250/2023 w zakresie dochodów Wydziału. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

zreferowała projekty uchwał - druki 249/2023 i 250/2023 w zakresie wydatków Wydziału. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą o uwzględnienie w ramach środków na 

profilaktykę antyalkoholową działań w zakresie zmiany modelu spożywania alkoholu oraz 

przeciwdziałaniu FAS.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że w kwestii modelu spożywania alkoholu Wydział Zdrowia i Spraw 

Społecznych posiada własne badania, wykonane pod koniec ubiegłego roku odnośnie 

spożywania alkoholu, używania narkotyków mieszkańców Łodzi, wykonywane drugi raz z 

rzędu tym samym narzędziem. Będą one powtarzane co 4 lata, co jest uzasadnione 
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socjologicznie. Wpływy z zakupu np. tzw. małpek, z roku na rok, są coraz niższe. Większe 

wpływy są z zakupu alkoholi normalnych. W tym roku wpływy te wynoszą już 20 mln zł.  

 

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, iż analiza Polskiej Agencji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych wskazywała, że polskie społeczeństwo jest na krawędzi 

rozpoczęcia procesu degrengolady społecznej w kwestii spożycia alkoholu. Dzielą nasze 

społeczeństwo zaledwie pojedyncze procenty aby ten proces się już rozpoczął. Następnie 

Przewodniczący zapytał, czy Wydział posiada taka analizę?  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że zbiera wszelkie informacje i analizy w tym zakresie dostępne w Internecie, 

jednak w tym momencie, na posiedzeniu jej nie posiada. Mieszkańcy Łodzi nie są liderami w 

kraju w spożywaniu mocnych alkoholi, zdecydowanie bardziej wolą piwo. Zastępca 

Dyrektora dodała również, iż są zabezpieczone pieniądze na poradnię FAS w wystarczającej 

kwocie, jednak problem stanowi psychiatria dziecięca. W listopadzie br. został przyjęty nowy 

psychiatra, co graniczy z cudem. W pierwszym półroczu psychiatra przyjął 211 dzieci w 

cyklu spotkań, psycholog – 137 dzieci, wykonano również konsultacje neurologiczne u 125 

dzieci, badań EEG – 41 dzieciom. Z miejskich funduszy w tej placówce zatrudniony jest 

psychiatra, psycholog, pediatra.  

 

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, iż znalezienie psychiatry dziecięcego obecnie jest 

cudem. Należy tej osobie, która znalazła takiego specjalistę przyznać nagrodę. W psychiatrii 

dziecięcej obecnie jest zapaść.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy z programów związanych 

z profilaktyką zdrowia finansowanych z wpływów ze sprzedaży alkoholu są przede 

wszystkim in-vitro i przeciwdziałanie grypie? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

potwierdziła, że takie są na chwilę obecną programy profilaktyczne. Wcześniej był jeszcze 

program wczesnego wykrycia hcv, do którego Wydział chciałby powrócić. Jest to program 

skierowany do określonej grupy osób, która chciałaby się przebadać w tym zakresie i po 

wczesnym ewentualnym wykryciu wirusa hcv, rozpocząć leczenie, które jest dość efektywne.  
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Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała, jaki składnik kwoty 590 tys. 

zł przeznaczonych na program aktywizacji 65+ stanowią Łódzkie Senioralia i jaka kwota 

pozostaje na pozostałe działania w tym zadaniu? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że w ramach tego zadania jest funkcjonowanie Centrów Zdrowego i 

Aktywnego Seniora w zakresie podstawowego zabezpieczenia działalności placówki w 

kwocie 50 tys. zł na każdą. Dodatkowe środki są uzupełniane z wpływów ze sprzedaży 

alkoholu. Aktywizowanie osób starszych jest również formą profilaktyki, promowania życia 

wolnego od uzależnień. W tym zadaniu znajdują się również środki na teleopiekę, czyli 

opaski, które z końcem roku wygasną, ponieważ wygasa zewnętrzne źródło finansowania. W 

tej sytuacji Wydział Miał do wyboru albo skasować tę usługę i zabrać ludziom opaski, albo 

sfinansować z budżetu Miasta i liczyć na zewnętrzne dofinansowanie, podobnie jak było w 

tym roku. Na ten cel zostało przeznaczone 120 tys. zł na 500 osób. W ramach środków  

przeznaczonych na Senioralia mieści się wydanie informatora w ilości 50-60 tys. egzemplarzy 

za kwotę 70 tys. zł, inauguracja Senioraliów za 150 tys. zł i zakończenie Senioralió16. - 20 

tys. zł.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała o program zdrowia 

psychicznego i kwotę przeznaczoną na jego realizację. Czy jęli byłoby więcej środków na ten 

program, to zostałyby one wykorzystane? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że kwota wysokości 270 tys. zł. jest dotacją dla Miejskiego Centrum Terapii i 

Profilaktyki Zdrowotnej na Ośrodek Interwencji Kryzysowej. Jest to forma non stop 

działającego telefonu z obsługą psychologiczno-psychitaryczną, jak również możliwość 

funkcjonowania takich usług w siedzibie Centrum. Te usługi dotyczą tylko i wyłącznie osób 

dorosłych, nie obejmują dzieci.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała gdzie rodzice mogliby szukać 

pomocy psychiatrycznej dla swoich dzieci?  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że psychiatra dziecięca nie jest zadaniem na poziomie Miasta. Obecnie 
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Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych wraz z Wydziałem Edukacji przygotowuje odpowiedź 

na wniosek dot. informacji publicznej radnej p. Justyny Chojnackiej-Duraj w tym zakresie. Są 

zbierane informacje, gdzie znajdują się miejsca pomocy i porady psychiatrycznej i 

psychologicznej w naszym Mieście.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk poprosiła o przekazanie jej również tej 

odpowiedzi.  

 

Na tym zakończono fazę pytań i dyskusji. 

 

Centrum Świadczeń Socjalnych  

 

Dyrektor Centrum Świadczeń Socjalnych w Łodzi p. Agnieszka Łukasik zreferowała 

projekty uchwał - druki 249/2023 i 250/2023 w zakresie Centrum. 

 

Brak fazy pytań i dyskusji. 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych 

p. Marlena Mzerant zreferowała projekty uchwał - druki 249/2023 i 250/2023 w zakresie 

Jednostki. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała o kwotę na budowę 

schroniska dla bezdomnych mężczyzn.  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych 

p. Marlena Mzerant odpowiedziała, że jest to kwota w wysokości 1 mln 160 tys. zł. W tym 

momencie chodzi dokumentację kosztorysową. MOPS nie jest w stanie w tej chwili określić 

całkowitego kosztu budowy schroniska. Będzie to możliwe po wykonaniu dokumentacji 

kosztorysowej. Schronisko może być przeznaczone maksymalnie dla 80 osób, całkowicie 

dostosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych. Być może będzie tam możliwość 
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świadczenia również usług opiekuńczych. Prawdopodobnie będzie on zlokalizowany na ul. 

Przybyszewskiego, naprzeciwko Noclegowni.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała o środki na działalność 

świetlic dla dzieci, które będą mogły korzystać z opieki w ramach pomocy dla uchodźców.  

 

Przewodniczący Komisji dodał, że w chwili obecnej nie ma już takiej fali uchodźców. 

Wówczas były uruchomione środki interwencyjne, z miejskiej rezerwy kryzysowej i rządowej 

rezerwy kryzysowej. Jeśli znów pojawiłaby się taka fala uchodźców, to trzeba mieć nadzieję, 

że te środki będzie można znowu uruchomić.  

 

Kierownik w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej p. Aneta Jankowska odpowiedziała, 

że jeśli chodzi ośrodki, które jeszcze zostały ze środków UNICEF, to są one przewidziane na 

kontynuację zatrudnienia dla specjalistów np. psychologa, czy asystentów ukraińskich, którzy 

współpracują z rodzinami ukraińskimi.  

 

Na tym zakończono fazę pytań i dyskusji. 

 

Centrum Administracyjne Pieczy Zastępczej  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski zreferował 

projekty uchwał - druki 249/2023 i 250/2023 w zakresie Centrum. 

 
Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy budżet, który obecnie jest procedowany jest 

adekwatny do wzrostu umieszczeń dzieci w piczy zastępczej? Czy należy od razu rozpocząć 

negocjacje nad zmianą budżetu w tym zakresie?  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że należy rozpocząć negocjacje nad zmianą budżetu w zakresie finansowania 

rodzin zastępczych, ponieważ 30% wzrost pomiędzy rokiem 2021 a 2022 (308i 412 

umieszczeń) sugeruje, że w tym roku będzie następny rekord w tym względzie. Tylko piecza 

rodzinna może przed tym uratować, a na to muszą być fundusze.  
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W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zaproponował stanowisko, w którym 

Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Łodzi zwraca się z uprzejmą prośbą 

do Pani Prezydent Miasta Łodzi oraz Skarbnika Miasta Łodzi o rozpoczęcie pilnych analiz 

i ewentualnych prac nad poprawką do przyjętego na 2024 rok budżetu Miasta, 

umożliwiających zabezpieczenie środków finansowych na potrzeby pieczy zastępczej Łodzi i 

realizację zadań w tym zakresie przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, Centrum 

Administracyjne Pieczy Zastępczej oraz Pogotowie Opiekuńcze Nr 1. Komisja motywuje swe 

stanowisko stałym wzrostem umieszczeń dzieci w pieczy zastępczej w Łodzi, negatywnie 

wyróżniającym się na tle innych miast w Polsce, w związku z powyższym, potrzeby związane 

z finansowaniem pieczy zastępczej w Łodzi, są stale niewystarczające.  

 

Komisja przyjęła zaproponowane stanowisko poprzez aklamację.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał jeszcze, skąd tak duży wzrost umieszczeń w pieczy 

zastępczej? 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że najczęściej dotyczy to sytuacji alkoholu i przemocy. 

 

Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą, aby Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych 

zwrócił na to zagadnienie uwagę w programach alkoholowych.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała ile obecnie jest dzieci w 

systemie? 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że jest ich prawie 2 tys., z czego 250 jest w placówkach poza powiatem, reszta 

w naszym powiecie. 500 dzieci w placówkach opiekuńczo-wychowawczych, w placówkach 

resocjalizacyjnych prawie 200, w placówkach na zlecenie ponad 100, reszta dzieci w 

placówkach interwencyjnych. Liczebnie jest odsetek 5% do 5,2% na 1000 mieszkańców, 

czyli 13 dzieci na 1000 mieszkańców.  
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Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą, aby Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych 

zainicjował powstanie programu wraz z Katedrą Socjologii na Uniwersytecie Łódzkim, który 

przenalizowałby przyczyny takiej sytuacji w Łodzi.  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że taki program jest zainicjowany, jednak nie ma jeszcze odpowiedzi.  

 

Kierownik w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej p. Aneta Jankowska odpowiedziała, 

że taki program był już realizowany przez UŁ, jednak ze względu na przemieszczenia rodzin 

z uwagi na rewitalizację, trudno jest odnaleźć rodziny badane i kontynuować to zagadnienie. 

Ponadto UŁ potrzebowałby na dalszą realizację funduszy.  

 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że Komisja wspiera takie działania i służy pomocą.  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski dodał, że 

CAPZ wraz z MOPS-em jest w trakcie składania projektu unijnego, w wyniku którego 

zwiększy się znacząco ilość asystentów rodzinnych, co może zmniejszyć napływ dzieci do 

pieczy zastępczej.  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. opiekuńczych 

p. Marlena Mzerant dodała, że być może pewną szansą byłyby rządowy program wsparcia 

powiatów w zakresie rodzicielstwa zastępczego. Zakłada on wsparcie powiatów w 

finansowaniu rodzin. Rodziny zastępcze zawodowy otrzymałyby 1900 zł wsparcia, rodzinne 

domy dziecka pełniące funkcje pogotowia – 2300 zł. niestety nie ma pewności, że to będzie 

program cykliczny. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała ile jest rodzinnych domów 

dziecka i ile rodzin zastępczych? 

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski 

odpowiedział, że przekaże tę informację dla Komisji.  

 

Na tym zakończono fazę pytań i dyskusji. 
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Pogotowie Opiekuńcze Nr 1 

 

Dyrektor Pogotowia Opiekuńczego Nr 1 p. Konrad Kurczewski zreferował projekty 

uchwał - druki 249/2023 i 250/2023 w zakresie Pogotowia Opiekuńczego Nr 1 . 

 

Ponadto Dyrektor dodał, że na dzień dzisiejszy jest zauważalny wzrost umieszczeń w 

porównaniu do roku ubiegłego o blisko 87% więcej. Jest to wynik sytuacji Kamila z 

Częstochowy, i większej czujności służb w tym zakresie.  

 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że dlatego też stanowisko Komisji objęło również 

budżet Pogotowia.  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski dodał, że 

największy wzrost jest zawsze tuż przed świętami i wakacjami.  

 

Na tym zakończono fazę pytań i dyskusji. 

 

Miejski Zespół Żłobków 

 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Żłobków p. Halina Mazur zreferowała projekty uchwał - 

druki 249/2023 i 250/2023 w zakresie Jednostki. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał jaka jest sytuacja jeśli chodzi o umieszczanie dzieci w 

żłobkach? Czy jest wystarczająca liczba miejsc?  

 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Żłobków p. Halina Mazur odpowiedziała, że jest 

dostępność, jednak różnie ona wygląda w różnych miejscach. W jednych miejscach od ręki, w 

innych jest kolejka. Zależy to od miejsca pracy rodziców. Wiosną jest zawsze duże 

zainteresowanie przyjęciem dzieci od września. Gdy przychodzi wrzesień i październik, 

pojawiają się pierwsze choroby, co jest naturalne i wówczas rodzice nie podejmują dalszej 

współpracy tylko chcą poczekać aż dziecko będzie trochę starsze. Na 2350 miejsc na dzisiaj 

jest zapisanych 2490 dzieci, a wciągu roku przez żłobki „przewija się” około 5000 dzieci, 
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więc jest ciągła rotacja. To jest naturalne, bo w żłobkach nie ma cyklu rocznego jak w 

przedszkolach. 2 lata covidu mocno ten ruch w żłobkach wyhamowało. Teraz jest powrót. 

Dzieci w żłobkach mogą być od pierwszego roku życia, ale w przedszkolach nieraz zdążają 

się dzieci 2,5 letnie, więc to wszystko się zmienia.   

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są w stosunku do żłobków wydawane jakieś decyzje 

Sanepidu, które nie są wykonywane z uwagi na brak środków?  

 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Żłobków p. Halina Mazur odpowiedziała, że na bieżąco są 

realizowane wszystkie decyzje. Nie ma w tym względzie żadnych zaległych.  

 

Radny p. Bogusław Hubert stwierdził, że żłobek na Zarzewie jest wspaniałym miejscem, 

pełnym poświęceń dla dzieci, zarówno miejsce jak i kadra jest godna pochwały.  

 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Żłobków p. Halina Mazur podziękowała i stwierdziła, że 

przekaże te słowa kadrze tego miejsca.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała ile kosztuje opłata za dziecko 

w żłobku? 

 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Żłobków p. Halina Mazur odpowiedziała, że opłata stała za 

miesięczny pobyt dziecka stanowi 20% minimalnego wynagrodzenia. Obecnie, od lipca 

minimalne wynagrodzenie wynosi 3600 zł, więc opłata stała wynosi 720 zł. Od stycznia 

będzie 4242 zł, wiec opłata będzie wynosić 849 zł, a od lipca 4300 zł – opłata 860 zł. Do tego 

dochodzi współfinansowanie w ramach Rodzinnego Kapitału Opiekuńczego, w roku 2023 – 

przy 720 zł wynosi minus 400 zł, czyli 320 zł, a od stycznia będzie wynosiła 449 zł, a od lipca 

460 zł. Przy dwójce dzieci, opłata 374 zł, od lipca 390 zł. ten program jest na czas 

nieokreślony.  

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji zaproponował łączne 

opiniowanie dla wszystkich jednostek będących w zakresie merytorycznym Komisji, osobno 

dla druku 249/2023 i 250/2023.  
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Wobec braku sprzeciwu Przewodniczący zaproponował pozytywne zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie budżetu miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 249/2023 w zakresie: 

 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych  

 Centrum Świadczeń Socjalnych,  

 Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

 Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej, 

 Pogotowia Opiekuńczego Nr 1, 

 Miejskiego Zespołu Żłobków. 

Komisja w głosowaniu: przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji zaproponował pozytywne zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk 

249/2023 w zakresie: 

 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych  

 Centrum Świadczeń Socjalnych,  

 Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

 Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej, 

 Pogotowia Opiekuńczego Nr 1, 

 Miejskiego Zespołu Żłobków. 

Komisja w głosowaniu: przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 6 - Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz podziękował za udział w obradach 

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządziła      Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska       Sebastian Bohuszewicz 


